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Onduidelijkheid  rondom  de  vrijstellingenlijst  en  het  nog
altijd  niet  openbaar  gemaakte  onderzoek  van  de  Wageningen
University and Research (WUR) naar de soorten op de wildlijst
hielden  ook  afgelopen  week  de  gemoederen  weer  bezig.  De
Jagersvereniging stuurde samen met de NOJG, FPG en LTO een
brief  naar  minister  Van  der  Wal.  De  kernboodschap:  het
beperken van een jachtseizoen is niet alleen ineffectief, maar
levert zelfs averechts effect op ten aanzien van populaties en
faunabeheer in brede zin.

In de discussies die op dit moment spelen, komen verschillende
problemen rond het faunabeheer in Nederland bij elkaar. De
afgelopen  week  heeft  de  Jagersvereniging  wederom  vele
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gesprekken gevoerd met ambtenaren en overheden. Hierbij is
telkens aangehaald dat de studies die op dit moment op tafel
liggen, niet zijn gebaseerd op betrouwbare telgegevens.

Onderzoek
dag-  en
nachttellin
gen

Vandaag  zijn  ook  de  onderzoeksresultaten  van  het  dag-  en
nachttellingenonderzoek  van  de  Jagersvereniging  in
samenwerking  met  Bureau  Waardenburg  bekendgemaakt.  Uit  het
onderzoek blijkt dat er met name bij haas en ree, ’s nachts
veel meer dieren worden geteld met de nachtkijker, dan overdag
met  een  verrekijker.  Dit  onderzoek  bevestigt  opnieuw  het
belang  van  het  gebruik  van  betrouwbare  data.  Deze  data
ontbreekt in de onderzoeken die het ministerie op dit moment
raadpleegt. De Jagersverenigingen zijn van mening dat deze
onderzoeken geen betrouwbare basis zijn voor besluitvorming.
De Jagersverenigingen pleiten voor nader onderzoek en bieden
hulp aan bij het ontwikkelen van betrouwbare telprotocollen.

Kritische kanttekeningen
De  rechter  van  de  rechtbank  Midden-Nederland  die  onlangs
oordeelde dat er een ontoereikende grondslag zou zijn voor de
landelijke vrijstellingslijst in de vorm van een Ministeriële
regeling, heeft met deze bewering veel onrust veroorzaakt.
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Terwijl alle ogen gericht zijn op de minister die geacht wordt
deze uitspraak te duiden, wordt in de  provincies verschillend
gereageerd op deze uitspraak met de nodige verschillen en
onduidelijkheid per provincie als gevolg. Na de provincies
Utrecht en Gelderland die al eerder aangegeven hebben dat de
vos niet beheerd mag worden, heeft ook de FBE Noord-Brabant de
jagers geadviseerd om geen uitvoering te geven aan het beheer
van  de  vos  op  basis  van  de  landelijke  vrijstelling.  De
Provincie Flevoland heeft aangegeven niet handhavend op te
treden.

De provincie Friesland, dat in eerste instantie de jacht op de
vos  ook  had  stilgelegd,  heeft  dit  besluit  inmiddels  weer
teruggedraaid.  In  een  brief  van  de  FBE  Friesland  aan  de
jachtaktehouders in Friesland valt te lezen: “Na overleg met
andere provincies en het grondig bestuderen van de uitspraak
is besloten dat het bejagen van vossen toch weer doorgang kan
vinden.  Dit  tot  eventueel  nader  bericht  van  LNV  (…)  Dit
betekent dat u tot nader order de vos weer overdag in de
gehele provincie – en indien u daarvoor een machtiging heeft –
’s nachts onder ontheffing kan bejagen.”

De provincie Drenthe spant wel de kroon. Deze provincie liet
weten de bestrijding van alle soorten op de vrijstellingslijst
op  te  schorten.  Gelukkig  zijn  de  overige  provincies
terughoudend en wachten (naar onze mening terecht) de nadere
duiding van de minister af. De ontheffingen en verstrekte WnB-
opdracht bleven wel van kracht.

De Jagersverenigingen plaatsen enkele kritische kanttekeningen
bij de uitspraak van de rechtbank over de vrijstellingslijst.
De Wet, het Besluit en de Regeling natuurbescherming bieden in
principe  namelijk  wel  degelijk  een  (toereikende)  grondslag
voor de landelijke vrijstelling van de vos in de vorm van een
Ministeriële regeling. Echter, die regelgeving blinkt niet uit
in duidelijkheid. De Jagersverenigingen zijn van mening dat de
minister aan zet is om de uitspraak eerst te duiden en vraagt
de  provincies  terughoudend  te  zijn  bij  het  opleggen  van



beperkingen.

Evenwichtige balans
Het stop zetten of beperken van predatorenbeheer heeft een
desastreuze  impact  op  het  voortbestaan  van  kwetsbare
diersoorten, zoals weidevogels en hamsters. Samen met andere
stakeholders uit het veld, onderstreept de Jagersvereniging
continu de noodzaak van faunabeheer bij de nieuwe regering in
Den Haag en bij de provincies.

Daarnaast  zal  de  Jagersvereniging  de  komende  tijd  de
uitkomsten van het onderzoek ‘Dag- en nachttellingen’ van de
Jagersvereniging in samenwerking met Bureau Waardenburg actief
onder de aandacht brengen bij pers en politiek.


